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Referat LUU PÆD 13. september 2021 
 
Deltagere: 
Eva Bak, Udviklingskonsulent Silkeborg Kommune (Formand) 
Jack Hougaard Kristensen, Sektorformand pædagogisk sektor FOA Aarhus (næstfor-
mand) 
Birgitte Ladefoged, Pædagogisk konsulent Skanderborg Kommune 
Jane Kortnum, Specialkonsulent Aarhus Kommune  
Ole Svejstrup, Uddannelsesansvarlig Social og beskæftigelse, Aarhus kommune 
Mette Henriksen, Sektorformand pædagogisk sektor FOA Silkeborg-Skanderborg  
Elevrepræsentant Katrine Rasmussen, Afd. Silkeborg 
Elevrepræsentant Aarhus, Agnes Corht Hilgaard, afd. Aarhus 
Uddannelseschef Kim Larsen, SOSU Østjylland (tilforordnet) 
Vejleder Marie Birgitte Lassen, SOSU Østjylland (tilforordnet) 
Gæster:  
Uddannelsesleder Hanne Mentz-Nedergaard 
Kvalitetskonsulent Maibritt Rohde Christensen, SOSU Østjylland 
Referent: Anne Katrine Valeur, SOSU Østjylland 
 
Afbud: 
Uddannelseschef Karen Brix Roed, SOSU Østjylland (tilforordnet) AFBUD 
Markedskonsulent Anne Birgitte Fruelund Jensen, SOSU Østjylland – AFBUD 
Jette Schultz, TR pædagogmedhjælpere og PA, Hørning Børneunivers - AFBUD 

 1. Godkendelse af dagsorden V/ Eva Bak 

Dagsorden godkendt. Marie ønsker drøftelse af  PA EUV1 under 
eventuelt. 

 2. Kommentar til referat af mødet 21. maj 2021 V/Eva Bak 
Bilag referat vedlagt 

Refefrat LUU PÆD 
21. maj 2021  

Beslutning: Referatet godkendt. 

 3. Orientering: Status på COVID19 og PA/EVU V/ alle 
Alle medlemmer af LUU PA orienterer kort om status i egen organisation 
vedr. PA uddannelsen og Covid19 
 
Kim orienterede: Alt er stort set normaliseret igen. Der har ikke været 
mange smittede efter sommerferien. Region Midt har tilbudt vaccinatio-
ner i både Silkeborg og i Aarhus. 
FOA: Det går den rigtige vej. Er begyndt med månedlige besøg igen på 
skolen i Aarhus.  
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Spændende at se, hvad der sker i fremtiden. Mange personalegrupper har 
været ekstremt presset, så der kan komme en COVID19 – eftervirkning, 
som der er opmærksomhed omkring. 

 4. Orientering og drøftelse: Efteruddannelsesområdet V/ Karen Brix Roed 
• Præsentation af Markedskonsulent Anne Birgitte Fruelund Jensen  

• Status kurser og aktiviteter efteråret 2021 

Efterfølgende fælles drøftelse om efteruddannelsesbehov og tendenser 
(2022). Medlemmer af LUU bedes gøre sig overvejelser om behov og ten-
denser 
 
 
Hanne fortalte om EVU, status på aktiviteter mm ud fra vedlagte slides. 

Efteruddannelsen - 
præsentation  

Særlig gennemgang af opbygning af praktikvejlederuddannelsen og aka-
demitilbud til praktikvejlederne.  
Hanne i gang med at undersøge mulighederne for udbud af 2 dages prak-
tikvejledertilbud (IDV).  
Efterfølgende dialog om mulighederne for PA vejlederne. Der er ikke tid 
til 11 dages AMU, og der ønskes hurtigt overblik over PA uddannelsen. 
Derfor vælges de 2 dages IDV kursus frem for AMU. 
Hanne sender ud, når der er datoer på plads til et nyt 2 dags IDV forløb. 
Ud over akademimodulet Lærings og deltagerforudsætninger, så vil sko-
len også tilbyde Coaching og konflikthåndtering til praktikvejlederne, 
hvilket LUU PÆD fandt interessant og meget anvendeligt til vejlederne. 
 
Efteruddannelsesbehov og tendenser 2022? 
Det er svært at sige noget konkret om tendenser og behovene. Kommu-
nerne er forskelligt organiseret og ligeledes er der forskel i kommunernes 
fokus på kompetenceudvikling: 
Favrskov, Silkeborg, Skanderborg og Ikast-Brande: Flere tilbud målrettet 
dagplejere. I Aarhus kommune er der tilbud målrettet pædagogmedhjæl-
pere. 
I Skanderborg er det kontraktholderne som er ansvarlige for efteruddan-
nelse og deres fokus bestemmer indhold og emner og i Aarhus kommune 
har forvaltningen besluttet at alle pædagogmedhjælpere skal opkvalifi-
ceres. 
Silkeborg er allerede i gang med kompetenceforløb, som ligger ved VIA. 
Kvalitet på dagtilbudsområdet er i højsæde, og vigtigt at vise en uddan-
nelsesvej på området også for de ufaglærte og dermed en måde at fast-
holde de unge med interesse for området.  
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 5. Drøftelse: Temaer til LUU Fællesmøde 24. nov. 2021 

Skolen og formandskaberne i LUU SOSU og LUU PÆD har holdt 
formøde og drøftet mulige emner til fællesmødet 24. novem-
ber. 
På baggrund af disse møder er følgende forslag blevet drøftet: 

- Bæredygtighed i uddannelser 
- Ekspansive læringsmiljøer 
- Rekruttering til velfærdsuddannelserne 
- … 
- … 

Ovenstående emner vil blive uddybet af Kim, Karen samt for-
mandskabet. 

Der ønskes en drøftelse af mulige emner til fælles LUU møde, 
og medlemmerne bedes overveje emner.  

 

Kim orienterede om drøftelsen, der var i LUU SOSU:  

Bæredygtighed i uddannelserne i fokus, men også et stort øn-
ske om at få sat fokus på potentielle og reelle ansøgere med 
anden etnisk baggrund end dansk. 

LUU SOSU ønskede som første prioritet at sætte fokus på ele-
ver med anden etnisk baggrund end dansk – det multikulturelle 
(og dermed er rekruttering indbefattet). Bæredygtighed i ud-
dannelserne var 2. prioritet. Ønsket var en dag til inspiration 
og ikke en dag som skal operationaliseres efterfølgende med 
nedsatte arbejdsgrupper. 

Efterfølgende god drøftelse på LUU PÆD.  

Enighed om, at borgere med anden etnisk baggrund end dansk 
kan være en vej til at få flere ind i vores fag og pædagogisk 
område står også over for rekrutteringsudfordringer. 

Beslutning: Der arbejdes videre med anden etniske danske og 
velfærdsuddannelserne i et bæredygtigt perspektiv.  

LUU pæd bakker op om, at dagen skal inspirere og ikke opera-
tionaliseres. 

Der indkaldes til møde med formandskaberne i begge LUU med 
henblik på nedsættelse af arbejdsgruppe til kommende LUU 
fællesmøde.  
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 6. Drøftelse af spørgsmål til Tilfredshedsundersøgelse af praktiksteder med 
PA elever - Sammenhæng Skole-Praktik samt info om kommende VTU 
V/Maibritt Rohde Christensen 
 
Som opfølgning på sidste mødet vil Maibritt gå i dialog med LUU PÆD og 
drøfte mulige spørgsmål til en undersøgelse om sammenhæng Skole-prak-
tik. 
 
VTU 2021: Vedhæftet dagsorden er spørgerammen til VTU. Ligeledes er 
vedhæftet en oversigt over sidste års modtagere af VTU.  
Medlemmer af LUU bedes se listen igennem for evt. rettelser. 
 

VTU spørgeramme

 
 
Maibritt indledte punktet og gennemgik VTU. Medlemmer af LUU bedes 
melde ind til Maibritt hvis der er ændringer til liste, som modtager VTU. 
 
Ekstra tilfredshedsundersøgelse om sammenhæng skole-praktik: 
Fælles drøftelse om undersøgelsen: 
Maibrit tog udgangspunkt i VTU spørgsmålene: 
Enighed om, at undersøgelsen sendes til lederne, som så sender videre til 
relevante. 
Ikke anonym undersøgelse, da der er brug for at vide, hvem der besvare 
undersøgelsen. Spørgsmål henvendt til institutionsleder og praktikvejle-
der. 
Undersøgelsen skal medvirke til kvalitetssikring og udvikling af PA uddan-
nelsen og gøre det mere synligt, hvad en PA kan bidrage med i en pæda-
gogisk sammenhæng. 
 
Opsummering:  

- Maibritt samler op på de indkomne forslag og kommentar og sen-
der udkast til spørgeskema til LUU.  

- Hvert medlem i LUU sender kommentar retur til Maibrit inden 4. 
oktober 2021 

- Spørgeundersøgelsen med på næste LUU, og sendes ud til institu-
tioner efter godkendelse på LUU  

- Der udarbejdes et lille følgebrevbrev fra LUU omkring formålet 
med undersøgelsen. 

- Tidspunkt: Undersøgelsen behøver ikke ligge sammen med VTU. 
 
Siden mødet har Maibrit udarbejdet et udkast til tilfredshedsundersøgel-
sen.  
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Tilfredshedsundersø
gelse PA  

Spørgsmålene er vedhæftet referatet. Frist for tilbagemelding til Maibritt 
er 4. oktober 2021 (mail: mrc@sosuoj.dk ) 
 

 7. Skolen i tal V/Maibritt Rohde Christensen 
Gennemgang af statistik omkring optag, fravær, frafald/gennemførte på 
PA på de hold som er i gang.  
Efterfølgende refleksion i plenum på baggrund af oplæg  
 
Maibritt orienterede ud fra vedlagte slides.  

Skolen i tal

 
Generelt ikke stort frafald på PA. Dimensioneringen gør, at der ikke kan 
optages flere. Spændende at se kommende tre-partsaftale. 
God ide at tage skolen i tal med 1 gang om året, som forretningsorden 
også tilskynder. 

 8. Orientering fra LUU medlemmer og ledelsen samt overvejelser om dags-
ordenspunkter 

Dagsordenspunkter 

- Organisering af Praktikvejledere i kommunerne: Gensidig inspiration 
og drøftelse af organisering af praktikvejledere og PA elever, uddan-
nelsesmuligheder til praktikvejledere, koncerngodkendelser af prak-
tiksteder mm. 

- Opfølgning: PA på den politiske dagsorden  
- DU-IT i PA sammenhænge 
- Det virtuelle/mediepædagogik samspil med flere systemer (praktik-

pladsen.dk og læerpladsen.dk samt Itslearning som læringsplatform) 

Fælles drøftelse: 
Tilfredshedsundersøgelse på dagsorden næste gang 
 
Kim orienterede om skolen: Der søges ny uddannelsesleder, da 
Anette Offersen har fået nyt job. Som erstatning i perioden in-
den ny uddannelsesleder tiltræder, vil Doris Jensen træde til. 

 
Eva fortalte, at der kommer organisationsændringer i Silkeborg 
kommune. 

mailto:mrc@sosuoj.dk
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 9. Evt. 

PA EUV1:  

Marie fortalte om optag til PA EUV1 2022. Der er pt. ikke mange ansø-
gere. Næste hold starter i Aarhus. PA EUV1 er en god mulighed for at få 
uddannet erfarne pædagogmedhjælpere til faglært arbejdskraft.  

FOA i Silkeborg/Skanderborg samt i Aarhus arbejder for at få flere oplyst 
om PA EUV1. FOA i Silkeborg/Skanderborg har set på mulighederne for at 
starte hold august 2022, men intet er sikkert. 

Aarhus sender 50 ansatte på Pædagogmerit i 2022. Heraf er 16 PA. 

Mette fortalte, at TR i FOA efterlyser PR materiale om uddannelsen og 
dens indhold med fokus på, hvad man kan forvente af en PA, pædagog-
medhjælper og pædagog. Kim beder skolens rekrutteringsmedarbejder 
om at tage kontakt til Mette. 

Der mangler information om ny dimensionering på PA, men kommuner i 
LUU var ikke afvisende overfor at ansætte flere PA. Rekrutteringsproble-
matikken gør, at der skal tænkes strategisk og langsigtet, og der bør 
være overvejelser om evt. at starte et hold forskudt af allerede udbudte 
hold. 

           
 
 


